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Protokół nr XLII/18 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 25 stycznia 2018 r. o godz. 16:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrz Śmigla, Zastępcę 

Burmistrza, Skarbnika Śmigla, kierowników i dyrektorów jednostek podległych Gminie, 

sołtysów, kierownika Posterunku Policji w Śmiglu, pracowników Urzędu, radcę prawnego oraz 

mieszkańców gminy. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Nieobecni: radny Rafał Klem oraz radna Arleta 

Adamczak-Puk. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i sołtysów z XLII sesji Rady 

Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany. Nikt nie zgłosił zastrzeżeń do przedstawionego porządku: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej Śmigla za IV kwartał 2017 r. 

 Rewizyjnej,  

 Finansowo – Gospodarczej, 

 Spraw Społecznych, 

 Planowania i Rozwoju, 

 Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska, 

 Doraźnej Komisji Statutowej 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

10. Podjęcie uchwał: 
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1) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej położo-

nej w Robaczynie, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej, położonej w Cza-

czu, stanowiącej własność Gminy Śmigiel na nieruchomość gruntową położoną w 

Czaczu, stanowiącą własność prywatną, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na działkach  

nr geod. 1074/6, 1074/7 i 579/1 w Śmiglu, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, zabudowanej bu-

dynkiem domu pogrzebowego, położonej w Śmiglu, oznaczonej nr geod. 860/4,  

5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na podstawie umowy darowizny prawa wła-

sności nieruchomości stanowiących własność Gminy Śmigiel, położonych w Nie-

tążkowie na rzecz Powiatu Kościańskiego.  

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na zapytania 

13. Wolne głosy i wnioski. 

14. Zakończenie sesji. 

  

Przewodniczący Rady poinformował, że 18-01-2018 r. do Biura Rady wpłynęło pismo 

od Burmistrza Śmigla z prośbą o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zasięgnięcia opinii Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu. 

Projekt uchwały przedstawiła Danuta Szczepaniak – kierownik Wydziału Organizacyjnego 

Urzędu, która poinformowała, że zgodnie z art. 4 ustawy o strażach gminnych rada gminy może 

rozwiązać straż po zasięgnięciu opinii właściwego terytorialnie komendanta wojewódzkiego 

policji, o czym zawiadamia wojewodę. Aby rozpocząć procedurę ewentualnej likwidacji straży 

należy najpierw zaciągnąć opinii komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu i dlatego jest 

proponowany przedmiotowy projekt uchwały. Jest to tylko pierwszy krok do podjęcia dalszych 

działań, ewentualnie rozmów w tej sprawie. Ta uchwała nie skutkuje rozwiązaniem straży. 

Pytanie zgłosił radny Włodzimierz Drótkowski, który zapytał, czy „nie wybiegamy do 

przodu” wprowadzając taką uchwałę ponieważ rada nie podjęła jeszcze decyzji o dalszym losie 

straży miejskiej. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że zaciągnięcie opinii komendanta jest pierwszym 

krokiem przed dalszym postępowaniem i jest to właściwa kolejność dla zachowania dalszej 

procedury. 
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Radny Wojciech Adamczewski także zgłosił wątpliwość co do wprowadzania tego projektu 

uchwały ponieważ nie została jeszcze podjęta decyzja o likwidacji straży miejskiej. Jego 

zdaniem najpierw powinna zostać podjęta decyzja, a następnie dopiero zaciągnięcie opinii 

komendanta. Radny 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Marcin Jurga, który wyjaśnił, że ustawa o strażach 

gminnych mówi o tym, że aby móc podjąć decyzję o likwidacji straży miejskiej w pierwszej 

kolejności musi być opinia komendanta wojewódzkiego policji. W związku z czym o taką 

opinię rada musi wystąpić jeżeli chcemy podjąć jakąkolwiek dyskusję w tej sprawie. 

Poinformował, że orientował się i 99% opinii komendantów jest negatywna, ale opinia nie jest 

wiążąca dla Rady jednak wymagana. Komendanci nie są za rozwiązaniem straży, gdyż wiąże 

się to z dodatkowymi służbami dla policji. 

Pytań więcej nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wprowadzeniem projektu uchwały 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt ww. uchwały został wprowadzony do  

porządku obrad w pkt 10, jako  ppkt. 6. 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” przyjęciem porządku obrad - 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

 Zmieniony porządek sesji został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z XLI sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do wglądu w 

Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie. 
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Ad.4. 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej działalności 

w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

Ad.5. 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla, 

przedstawiła Burmistrza Śmigla Małgorzata Adamczak. Poinformowała, że uchwały zostały 

wykonane lub są w trakcie realizacji. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Pytań nie było. 

Ad.6. 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 4  do protokołu. 

Informacja została przekazana pocztą elektroniczną. 

Pytania do złożonej informacji zgłosili następujący radni: 

- Alfred Splisteser zadał pytanie do pkt. 14 sprawozdania i poprosił o bardziej 

szczegółowe informacje dot. spotkania z Wicemarszałkiem Województwa w sprawi 

przebudowy drogi nr 312 w Czaczu. 

 Odpowiedzi udzieliła burmistrz Małgorzata Adamczak, która wyjaśniła, że rozmowy 

dotyczyły problemu ul. Wielichowskiej w Czaczu, która jest w bardzo złym stanie, a na  której 

odbywa się wzmożony handel. Problemem jest tam też zalewająca woda. Na zaproszenie 

marszałka wspólnie z zastępcą burmistrza uczestniczyła w spotkaniu u marszałka i były na nim 

omawiane sprawy związane z remontem tej drogi. W tej chwili w budżecie samorządu 

województwa jest zapisana kwota 1,5 mln. zł z przeznaczeniem na remont tej drogi i w tej 

chwili jest ogłaszany przetarg. 

 Radny Wojciech Adamczewski poprosił o wyjaśnienie w sprawie wydanego 

Zarządzenia Burmistrza w sprawie wyznaczenia nauczycieli zastępujących dyrektorów szkoły 

w przypadku ich nieobecności – których szkół dotyczy to zarządzenie? 

Wyjaśnienia udzieliła kierownik Danuta Szczepaniak. Poinformowała, że sytuacja dotyczy 

dwóch placówek, w których nie ma wicedyrektorów: jest to Przedszkole w Śmiglu i Szkoła 

Podstawowa w Bronikowie. Zgodnie z Kartą Nauczyciela muszą być tam osoby zastępujące 

dyrektorów w razie ich nieobecności. 

 Radny Żak, nawiązując do przebudowy drogi w Czaczu zapytał, czy na spotkaniu z 

marszałkiem była poruszona sprawa rozwiązania problemu „spornej” kanalizacji? 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że problem spływającej wody z pól będzie rozwiązany wspólnie, 
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czyli, że gmina wykopie rowy po naszej stronie tam gdzie spływa woda z pól, by inwestycja 

była wspólna. 

Ad. 7. 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdań za 

IV kwartał 2017 r. przewodniczących komisji. 

Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

– Rewizyjnej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Anna Jaworska . Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Pytań nie było. 

– Finansowo Gospodarczej – przedstawił Zastępca  Przewodniczącej Komisji Alfred 

Splisteser. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Pytań nie było. 

– Spraw Społecznych – przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Żak. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Pytań nie było. 

– Planowania i Rozwoju – przedstawił Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Pytań nie było. 

– Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska – przedstawił Przewodniczący Komisji 

Alfred Splisteser. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Pytań nie było. 

– Doraźnej Komisji Statutowej – przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Żak. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Pytań nie było. 

Ad. 8. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Pytania zadali: 

Radny Wojciech Adamczewski: 

– Czy gmina otrzymała już dofinansowanie na termomodernizację Centrum 

Kultury i Szkoły Podstawowej w Śmiglu? 

– Czy była konieczność wycięcia drzew przy Centrum Kultury w Śmiglu? 

Radny Alfred Splisteser: 

– Czy już odbyło się spotkanie w sprawie gazyfikacji? 

Ad. 9. 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie było. 

Ad. 10. 

Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej 

położonej w Robaczynie, 
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Projekt uchwały omówił Rafał Szumacher – pracownik Urzędu, który wyjaśnił, że 

działka o nr geod. 133/3 wg informacji z rejestru gruntów stanowi drogę i w chwili obecnej tak 

jest użytkowana. Jest to część drogi gminnej. Z działki tej korzystają mieszkańcy dojeżdżający 

do swoich pól zlokalizowanych w Robaczynie. Z uwagi na status w/w działki i zajęcie jej pod 

drogę właściciele zwrócili się z wnioskiem do Burmistrza Śmigla, o jej nabycie przez Gminę 

Śmigiel. Poinformował, że w projekcie tej uchwały wkradł się błąd pisarski: w paragrafie 1, 

gdzie jest oznaczenie księgi wieczystej powinny być cztery zera, a nie trzy. Poprawny nr to: 

PO1K/00005744/1. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący komisji planowania i rozwoju Sławomir Grzelczyk poinformował, że 

opinia komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był również 

na posiedzeniu Komisji finansowo-gospodarczej i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Zastępca przewodniczącej Komisji finansowo-gospodarczej – Alfred Splisteser 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pytań i uwag nie było wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt ww. uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XLII/314/18 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej położonej w Robaczynie. 

2). w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej, położonej 

w Czaczu, stanowiącej własność Gminy Śmigiel na nieruchomość gruntową 

położoną w Czaczu, stanowiącą własność prywatną, 

Projekt uchwały przedstawił pracownik Urzędu – Rafał Sumacher. Wyjaśnił, że działka 

nr geod. 721/2 położona w Czaczu użytkowana jest jako droga gruntowa, dojazdowa do posesji 

zlokalizowanych wzdłuż w/w działki oraz do pól rolników. Właścicielem omawianej działki 
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jest Parafia Rzymskokatolicka PW. Św. Michała Archanioła w Czaczu. Gmina zaproponowała, 

aby parafia przekazała nieodpłatnie tą działkę, lecz na takie rozwiązanie Kuria nie wyraziła 

zgody, ale zaproponowała możliwość zamiany nieruchomości lub odpłatne nabycie. W związku 

z powyższym została wydzielona działka z działki 253/2 o podobnej wielkości i na taką 

zamianę Kuria wyraziła zgodę. Po wycenie, w przypadku różnicy wartości zamienianych 

działek będzie dokonana rekompensata. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący komisji planowania i rozwoju Sławomir Grzelczyk poinformował, że 

opinia komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był również 

na posiedzeniu Komisji finansowo-gospodarczej i poprosił wiceprzewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Zastępca przewodniczącej Komisji finansowo-gospodarczej – Alfred Splisteser 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Radny Lech Żak zapytał w jakim rejonie działka, która będzie przekazana się znajduje? 

Pan Szumacher wyjaśnił, że jest to przedłużenie ulicy Ogrodowej w pobliżu  Czaczyka. 

Pytań i uwag do uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLII/315/18 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej, 

położonej w Czaczu, stanowiącej własność Gminy Śmigiel na nieruchomość gruntową 

położoną w Czaczu, stanowiącą własność prywatną. 

3) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na 

działkach nr geod. 1074/6, 1074/7 i 579/1 w Śmiglu, 

Projekt uchwały przedstawił pan Rafał Szumacher, który poinformował, że Enea Sp. 

z o. o. zwróciła się do Burmistrza Śmigla o ustanowienie służebności gruntowej poprzez trzy  

działki, które są wymienione w projekcie uchwały. Służebność będzie polegała na swobodnym 
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dostępie do działki 1074/2, gdzie jest położona stacja transformatorowa. Służebność będzie od 

ulicy dr. Skrżyńskiego – tam gdzie kiedyś był stary dojazd do szpitala. Ta służebność będzie 

ustanowiona odpłatnie. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący komisji planowania i rozwoju – Sławomir Grzelczyk poinformował, 

że opinia komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji finansowo-gospodarczej i poprosił wiceprzewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

 Zastępca przewodniczącej Komisji finansowo-gospodarczej – Alfred Splisteser 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLII/316/18 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej 

na działkach nr geod. 1074/6, 1074/7 i 579/1 w Śmiglu, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, 

zabudowanej budynkiem domu pogrzebowego, położonej w Śmiglu, oznaczonej nr 

geod. 860/4, 

Projekt uchwały omówił pan Rafał Szumacher, który poinformował, że działka nr 860/4 

w Śmiglu została wydzielona z działki 860/2. Z wnioskiem o wykup zwrócił się najemca. 

Działka oddalona jest od drogi, więc ustanowiona została służebność dojazdu. Dojazd będzie z 

ulicy św. Wita. Sprzedaż będzie w trybie przetargu ograniczonego dla podmiotów, które 

prowadzą działalność w zakresie usług pogrzebowych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na posiedzeniu 

Komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii. 
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Przewodniczący komisji planowania i rozwoju – Sławomir Grzelczyk poinformował, 

że opinia komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji finansowo-gospodarczej i poprosił wiceprzewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

 Zastępca przewodniczącej Komisji finansowo-gospodarczej – Alfred Splisteser 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr  XLII/317/18 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, zabudowanej 

budynkiem domu pogrzebowego, położonej w Śmiglu, oznaczonej nr geod. 860/4. 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na podstawie umowy darowizny 

prawa własności nieruchomości stanowiących własność Gminy Śmigiel, 

położonych w Nietążkowie na rzecz Powiatu Kościańskiego. 

Projekt uchwały przedstawił pan Rafał Szumacher. Wyjaśnił, że projekt tej uchwały 

został przygotowany na wniosek Zarządu Powiatu Kościańskiego. Powiat Kościański planuje 

na ternie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Nietążkowie przeprowadzić inwestycje 

polegającą na wybudowaniu boiska lekkoatletycznego i z uwagi na to, że część tego boiska 

będzie zlokalizowana na działkach, które stanowią rowy. Zarząd Powiatu zwrócił się do gminy 

o przekazanie w formie darowizny tych działek. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący komisji planowania i rozwoju – Sławomir Grzelczyk poinformował, 

że opinia komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji finansowo-gospodarczej i poprosił wiceprzewodniczącego komisji o 
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przedstawienie opinii. 

 Zastępca przewodniczącej Komisji finansowo-gospodarczej – Alfred Splisteser 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

 W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr  XLII/318/18 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na podstawie umowy darowizny prawa 

własności nieruchomości stanowiących własność Gminy Śmigiel, położonych w Nietążkowie 

na rzecz Powiatu Kościańskiego. 

 6). w sprawie zasięgnięcia opinii Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że jest to projekt uchwały, który został 

wprowadzony do porządku obrad i został już na sesji radnym przedstawiony. Projekt był też 

omówiony na posiedzeniach: Komisji Spraw Społecznych, Komisji Planowania i Rozwoju oraz 

Komisji Finansowo-Gospodarczej, dlatego poprosił przewodniczących komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju – Sławomir Grzelczyk poinformował, 

że opinia komisji jest pozytywna. 

 Zastępca przewodniczącej Komisji Finansowo-gospodarczej – Alfred Splisteser 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań i uwag do projektu uchwały w tym punkcie nie było wobec powyższego  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr  XLII/319/18 w sprawie zasięgnięcia opinii Komendanta Wojewódzkiego Policji w 

Poznaniu. 

Ad. 11. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Wojciech Adamczewski zadał pytanie: 

– Czy gmina otrzymała już dofinansowanie na termomodernizację Centrum 

Kultury i Szkoły Podstawowej w Śmiglu? 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza, który poinformował, że jeszcze gmina nie 

otrzymała zwrotu. Zostało wystosowane w tej sprawie oficjalne pismo do Marszałka i 

oczekujemy na odpowiedź. Na chwilę obecną stan się nie zmienił. 

– Czy była konieczność wycięcia drzew przy Centrum Kultury w Śmiglu? 

Odpowiedzi udzieliła burmistrz Małgorzata Adamczak. Poinformowała, że wycinki 

dokonano na prośbę dyrektora Centrum Kultury za zgodą powiatu. Drzewa były spróchniałe i 

należało je wyciąć. 

Radny Adamczewski zapytał się, czy nie było możliwości, aby  tylko przyciąć te 

drzewa? 

Zastępca burmistrza poinformował, że komisja, która przyjechała z powiatu 

zadecydowała, że stan tych drzew uniemożliwiał ich pozostawienie. Jego zdaniem nie można 

ryzykować zdrowia i życia ludzi, a te drzewa mogły przy wichurze być takim właśnie 

zagrożeniem. 

Radny Sławomir Grzelczyk zaproponował, by następnym krokiem po 

termomodernizacji było zagospodarowanie tego terenu wokół Centrum Kultury. 

Przewodniczący poinformował, że ten temat został poruszony na posiedzeniu komisji 

planowania i rozwoju i pani burmistrz zapewniła, że będzie zrobiona wizualizacja jak to będzie 

wyglądać zarówno wewnątrz budynku Centrum, jak i terenu wokół i ta wizualizacja zostanie 

na komisji przedstawiona radnym. 

Radny Alfred Splisteser: 

– Czy już odbyło się spotkanie w sprawie gazyfikacji? 

Burmistrz Adamczak poinformowała, że spotkanie zostało zaplanowane na 8 lutego 

2018 r. 

Ad. 12. 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli – nie było. 
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Ad. 13 

Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja planowana jest na 22 lutego 2018 

r. Poinformował również, że radni mogą się zgłaszać do udziału w Wielkopolskim Turnieju 

Tenisa Stołowego. 

Głos zabrał obecny na sali mieszkaniec Śmigla pan Brzeski. Zapytał, czy gmina jest w  

programach dzięki którym mieszkańcy mogą otrzymać dofinansowania na wymianę piecy, 

instalacji grzewczych, ocieplania budynków i wymianę okien? Z jego wiedzy założenia 

rządowe są takie, że przy wymianie pieca można z gminy otrzymać dofinansowanie w 

wysokości 8 tys. zł, a instalacji: 6 tys. złotych, a on nie dopatrzył się, żeby w gminie można 

było skorzystać z takich programów. Czy gmina sięga po te fundusze zewnętrzne, aby później 

mogli skorzystać z nich mieszkańcy. 

Odpowiedzi udzieliła Joanna Szudra – kierownik wydziału ochrony środowiska w 

urzędzie. Poinformowała, że z początkiem roku odbyło się spotkanie skierowane dla 

mieszkańców gminy z przedstawicielami Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, w 

którym pan Brzeski również uczestniczył. Na tym spotkaniu mieszkańcy mogli się zapoznać 

jakie są możliwości. Poinformowała ponadto, że na tą chwilę gmina ma przyjęty program 

niskiej emisji, który daje gminie możliwość pozyskiwania środków  z zewnątrz. Program, który 

był skierowany na wymianę kotłów, nie obejmował niestety mniejszych miast dlatego gmina 

Śmigiel się nie kwalifikowała i nie mogła z niego skorzystać.   

Jako gmina jesteśmy teraz w dwóch programach: dofinansowania usuwania azbestu i 

budowy przydomowych oczyszczalni.   

W tym roku, według wiedzy pani kierownik, gmina będzie mogła pozyskać środki na 

ten cel, ale na tą chwilę w Wojewódzkim Funduszu nie ma żadnego jeszcze ogłoszenia.   

Pan Brzeski stwierdził, że „wolałby aby żadne spółki nie uszczęśliwiały nas swoją 

obecnością jak to miało miejsce na tym spotkaniu”, na co pani Szudra odpowiedziała, że to był 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, a nie spółka. Na co pan Brzeski przekonywał, że 

działa on w ramach spółki i użył stwierdzenia, że: „nie chce ich widzieć na oczy bo to są 

złodzieje”. 

Przewodniczący Rady poinformował pana Brzeskiego, że otrzymał odpowiedź na swoje 

pytanie, a sesja to nie jest czas, ani miejsce na ocenianie. 

 Pani Szudra poinformowała pana Brzeskiego, że jak tylko będzie taka możliwość to 

zostanie wywołana uchwała i gmina przystąpi do takiego programu. 

Więcej pytań nie było. 
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Ad. 14. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XLII  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 16:45. 

 

 

 

 Protokołowała:                         Przewodniczył: 

         

Anita Kasperska                     Wiesław Kasperski 

               Przewodniczący 

                    Rady Miejskiej Śmigla 


